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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU JIHOČESKÉ UNIVERZITY V 

ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH KONANÉHO DNE 24.10.2023 

 

 

Přítomni (bez titulů):  Martin Červený, Petr Dvořák, Zbyněk Havelka, Rudolf Hrubý, 

Andrea Hudáčková, Ondřej Chvojka (odchod 15:15), Josef Juráň, 

Pavel Kalma, Vera Yakimova Kaplická, Jan Kresan, Dalibor Kučera, 

Lukáš Lang, Jan Lassner, Otomar Linhart, Jakub Luksch, Anna 

Műllerová, Petra Nováková, Martina Novotná, Věra Novotná, 

Stanislav Ondrášek, Zdeněk Pecka, Alena Prošková, Tomáš Randák, 

Jan Sattran, Pavel Smetana, Alžběta Strouhová, Věra Suchomelová,  

Lenka Šedová, Kryštof Valíček, Tomáš Volek (příchod 14:20), 

Michaela Hana Votruba, Eliška Zusková  

Omluveni (bez titulů):  Hana Donéeová, 

Nepřítomni (bez titulů):  Jana Jersáková, Lucie Kolářová, Aleš Lisner, Petr Nguyen, Pavel 

Ondr, Tereza Svárovská 

Hosté (bez titulů):  Bohumil Jiroušek (rektor JU), Ludvík Friebel (prorektor pro řízení a 

vnější vztahy), Luděk Berec (prorektor pro vědu a výzkum, statutární 

zástupce rektora), Michal Hojdekr (kvestor)  

 

Předseda AS JU přivítal všechny senátorky, senátory a hosty a konstatoval usnášeníschopnost 

dle prezenční listiny. 

 

Program: 

1. Organizační záležitosti Akademického senátu JU 

2. Plán realizace Strategického záměru pro rok 2024, vč. Plánu investičních aktivit JU pro rok 

2024 

3. Statut JU, vč. Pravidel hospodaření 

4. Informace z jednání RVŠ 

5. Informace ze studentské komory Akademického senátu JU 

6. Různé 

 

1. Organizační záležitosti AS JU  

 

Hlasování o skrutátorech, zapisovateli a ověřovatelích:  

 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje skrutátory Lukáše Langa a Tomáše Randáka, zapisovatelku 

Eliška Zuskovou a ověřovatele zápisu Petra Dvořáka a Michaelu Hanu Votrubu.  

 

Hlasování: pro – 31, proti – 0, zdržel se – 0  

 

AS JU schválil skrutátory Lukáše Langa a Tomáše Randáka, zapisovatelku Eliška 

Zuskovou a ověřovatele zápisu Petra Dvořáka a Michaelu Hanu Votrubu.  

 

Hlasování o programu zasedání AS JU: 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje program v podobě uvedené v pozvánce na zasedání.  

 

Hlasování: pro – 31, proti – 0, zdržel se – 0  

 

AS JU schválil program v podobě uvedené v pozvánce na zasedání. 
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2. Plán realizace Strategického záměru pro rok 2024, vč. Plánu investičních aktivit JU pro   

rok 2024 

 

Předkladatel plánů pan rektor B. Jiroušek stručně představil oba plány. K dokumentům nebyly 

žádné příspěvky do diskuze.  

 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje Plán realizace Strategického záměru JU pro rok 2024, včetně 

Plánu investičních aktivit JU pro rok 2024. 

 

Hlasování: pro – 31, proti – 0, zdržel se – 0  

 

AS JU schválil Plán realizace Strategického záměru JU pro rok 2024, včetně Plánu 

investičních aktivit JU pro rok 2024. 

 

3. Statut JU, vč. Pravidel hospodaření 

 

Ekonomická komise AS JU předložila 5 drobných připomínek k Statutu JU, na které 

bezprostředně reagoval pan rektor B. Jiroušek, jako předkladatel. 
 

1) V článku 27, odstavec 3 je fixní velikost poplatku 500 Kč od roku 2006 – 2023. Od této 

doby došlo k výraznému nárůstu nákladů. Doporučujeme zvýšit min. na 700 Kč (ke 

srovnání VŠTE 870 Kč, UK 880 Kč, VŠE 880 Kč, ČZU 750 Kč).  

2) v článku 27 doporučujeme, aby poplatek za úkony spojené s přijímacím řízením 

(500Kč) byl stanoven každoročním opatřením rektora  

3) v článku 27 doporučujeme, aby poplatek za studium v cizím jazyce byl stanoven 

každoročním opatřením rektora nikoliv byl fixní  

Rektor se odkázal na děkany fakult, kteří chtěli ponechat stávající poplatek 500 Kč, ale připouští 

možnost změny, která by nabyla platnosti od roku 2025. Dále poukázal na nadřazenost 

dokumentu Statut JU nad Opatřeními rektora a nutnost zapracování případných změn rovnou 

do tohoto dokumentu s následnou účinností od školního roku 2025-2026.  

Senátor T. Volek znovu poukázal na rozdíl poplatků u jiných českých univerzit a navýšení 

doporučil. 

 

Pozměňovací návrh usnesení: AS JU schvaluje navýšení poplatku spojeného se studiem dle 

článku 27, odstavce 3, z 500 Kč na 700 Kč. 

 

Hlasování: pro – 28, proti – 1, zdrželi se – 3  

 

AS JU schválil navýšení poplatku spojeného se studiem dle článku 27, odstavce 3, z 500 

Kč na 700 Kč.  

  

4) na str. 22 je uvedeno, že JU účtuje v soustavě podvojného účetnictví. Tento pojem byl 

od roku 2005 zrušen a přejmenován pouze na Účetnictví (viz zákon o účetnictví). 

Rektor doplnil, že v další větě (Účetní evidenci vede v souladu s obecnými předpisy o účetnictví 

pro účetní jednotky, u kterých hlavním předmětem činnosti není podnikání) je vše upřesněno a 

stávající znění lze zachovat.  



 3 

5) nejasnost na str. 28 čl. 8– stravování zaměstnanců je podrobně uvedeno v 

aktualizované kolektivní smlouvě JU. Je otázkou, zda nestačí ponechat, že JU je 

oprávněna hradit provoz vlastních zařízení závodního stravování. 

  

Rektor souhlasí, že je vše upřesněno v kolektivní smlouvě JU a stávající znění pak není nutné 

měnit.  

 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje Statut JU vč. Pravidel hospodaření.  

 

Hlasování: pro – 31, proti – 0, zdržel se – 1 

 

AS JU schválil statut JU vč. Pravidel hospodaření. 

 

4. Informace z jednání RVŠ 

 

Prorektor L. Friebel stručně informoval o nejaktuálnějších tématech jednání RVŠ, která se 

zaměřují na podfinancovávání vysokých škol a možnostech náhrady DPP (dohoda o provedení 

práce) např. při proplácení za vyhotovení posudků.  

 

5. Informace ze studentské komory Akademického senátu JU 

 

Místopředseda AS JU J. Lassner přednesl stížnost ohledně počtu a ledabylém povalování 

elektrických koloběžek v kampusu JU.  

Kvestor M. Hojdekr avizoval záměr setkat se s provozovateli komerčních elektrokoloběžek a 

domluvit se na přesných místech jejich parkování. Dále poukázal na přípravu prostor s možností 

dobíjení pro elektrokoloběžky v osobním vlastnictví u kolejí K2.   

 

6. Různé  

 

a) Předseda senátu R. Hrubý zahájil diskuzi ohledně možnosti vyjádření senátu 

k podfinancování vysokého školství a navrhl usnesení.  

 

Senátor P. Dvořák vyslovil nesouhlas s rétorikou ministra školství, mládeže a tělovýchovy M. 

Beka, ze které vyplývá, že rozdíly ve financování akademických pracovníků vytváří i 

univerzitní senát.  

Rektor B. Jiroušek upřesnil roli senátu při schvalování rozpočtů.  

Senátorka V. Y. Kaplická podpořila senátora P. Dvořáka a uvedla, že ministr M. Bek svými 

prohlášeními polarizuje akademickou společnost.  

Senátor T. Volek navrhnul předání senátního usnesení na ministerstvo školství.  

Rektor B. Jiroušek se zavázal usnesení předat Karolíně Gondkové, ředitelce Odboru vysokých 

škol.  

 

Návrh usnesení: AS JU vyjadřuje hluboké znepokojení nad stavem financování vysokých škol 

a výhledem rozpočtu a vyjadřuje podporu reprezentacím vysokých škol v požadavcích na 

zastavení podfinancovávání vědy a vzdělávání. 

 

Hlasování: pro – 31, proti – 0, zdržel se – 1 
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AS JU vyjadřuje hluboké znepokojení nad stavem financování vysokých škol a výhledem 

rozpočtu a vyjadřuje podporu reprezentacím vysokých škol v požadavcích na zastavení 

podfinancovávání vědy a vzdělávání. 

 

b)    Vzhledem k nalezeným administrativním chybám při schvalování členů volební komise za 

FROV pro volby do AS JU, požádal předseda senátu R. Hrubý o schválení upraveného složení 

dané komise odsouhlasené AS FROV JU. 

 

Složení komise za FROV:  

Ing. Petra Plachtová – členka hlavní komise 

Doc. Ing Antonín Kouba, PhD. – předseda dílčí komise 

Ing. Marek Rodina, PhD. – místopředseda dílčí komise 

prof. Ing. Martin Flajšhans, Dr. rer. agr. – člen dílčí komise 

Ing. Jan Turek, Ph.D. – člen dílčí komise 

  

Usnesení: AS JU schvaluje předložené složení volební komise za FROV JU. 

 

Hlasování: pro – 32, proti – 0, zdržel se – 0 

 

AS JU schvaluje předložené složení volební komise za FROV JU. 

 

c)    Prorektor M. Hojdekr požádal AS JU o možnost distančního „per rollam“ schválení 

dokumentu „Druhá etapa procesu tvorby a schvalování rozpočtu JU na rok 2023 a návrh 

střednědobého výhledu 2024 až 2025“, který bude senátorům poskytnut bezprostředně po 

dokončení, a to s ohledem na aktualizaci a relevanci směřování přidělených financí.  

 

AS JU souhlasí. 

 

d)    Senátor Z. Pecka, jako předseda hlavní komise pro volby do AS JU pro období 2023-2026 

upřesnil průběh voleb a upozornil na kolizi termínů posledního odevzdání navrhovaných 

kandidátů se zveřejněním navržených kandidátů. Příjem kandidátů bude probíhat do 14:00 dne 

2. listopadu a zveřejnění kandidátů bude následovat tentýž den v 16:00. Současně vyzval 

senátory k aktivní účasti ve volbách. 

 

e)    Vedení JU, zastoupené prorektorem L. Friebelem, představilo návrh bodového hodnocení 

pro HAP zohledňující členství v AS JU. Za členství v AS JCU bylo navrženo přidělení 10 bodů 

a za místopředsednictví 25 bodů. Výstupy z HAPu si fakulty nadále budou vyhodnocovat 

individuálně. Bodování se promítne až do hodnocení budoucích senátorů. Senátor P. Smetana 

navrhoval promítnout do HAPu i členství ve fakultních senátech. Vedení oponovalo, že hlavní 

funkce předsedy/předsedkyně fakultního senátu již oceněna je, a to 30ti body. 

 

Usnesení: AS JU souhlasí s předloženým návrhem bodového ohodnocení senátorů v systému 

HAP. 

 

Hlasování: pro – 32, proti – 0, zdržel se – 0 

  

AS JU souhlasí s předloženým návrhem bodového ohodnocení senátorů v systému HAP. 
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f)    Senátor J. Kresan se dotázal na systém používaného elektronického hlasování. Prorektor L. 

Friebel vysvětlil, že systém elektronického hlasování byl přejat z Univerzity Karlovy, kde se 

využívá už delší dobu a jsou s ním spokojeni. V předchozích volbách byl již využit bez 

problémů i na JU.   

 

Předseda poděkoval senátorkám, senátorům a hostům za účast na zasedání a vyzval je k aktivní 

účasti na posledním zasedání spojeném s volbu rektora JU pro volební období 2024 – 2028, 

které se uskuteční 14. 11. 2023 od 14h. 

 

Zápis vyhotovila: Eliška Zusková 

Zápis ověřili: Michaela Hana Votruba, Petr Dvořák 


